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§ 320 Dnr 302917 
 

Justering av protokoll 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen utser Malin Lauber (S) till att justera protokollet. 
 
Bakgrund 
Kommunstyrelsen ska besluta vem som jämte ordförande ska justera 
protokollet. 
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§ 321 Dnr 2022-00386 
 

Medborgarförslag om att riva slottsruinen på Hissö 
och bygga ett lekland 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget.   
 
Bakgrund 
Ett medborgarförslag har inkommit till kommunstyrelsen gällande att 
riva slottsruinen på Hissö samt bygga en version av Tolkiens alvstäder 
på platsen i stället. Som exempel nämns Lothlorien eller Vattnadal. 
 
Kommunfullmäktige har i § 181/2022 överlämnat beslutanderätten i 
ärendet till kommunstyrelsen. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskott har i § 343/2022 föreslagit att kommunstyrelsen avslår 
medborgarförslaget. 
 
 

Beslutet skickas till 
 
För kännedom 
Förslagsställaren 
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§ 322 Dnr 2022-00326 
 

Medborgarförslag om fest för att fira 100 000 
medborgare  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen bifaller medborgarförslaget och uppdrar till 
kommunchefen att förbereda en fest för att fira när kommunen får 100 
000 invånare. 
 
Bakgrund 
Ett medborgarförslag har inkommit om fest för att fira när Växjö 
kommun når 100 000 invånare. 
 
Kommunfullmäktige har i § 181/2022 överlämnat beslutanderätten i 
ärendet till kommunstyrelsen. 
 
Beslutsunderlag 
Förslagsställaren medverkar vid kommunstyrelsens behandling av 
ärendet och presenterar sitt förslag. 
 
Arbetsutskottet har i § 344/2022 föreslagit att kommunstyrelsen bifaller 
medborgarförslaget. 
 
-Yttrande från KF/KS presidium § 77/2022 
 
Yrkanden 
Ulf Hedin (M) med instämmande av Julia Berg (S): Kommunstyrelsen 
bifaller medborgarförslaget och uppdrar till kommunchefen att 
förbereda en fest för att fira när kommunen får 100 000 invånare. 
 
Beslutsordning 
Ordförande Andreas Olsson (C) frågar om yrkandet kan antas och 
konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt Ulf Hedins yrkande. 
 
Beslutet skickas till 
För åtgärd 
Kommunchefen 
 
För kännedom 
Förslagsställaren 
KF/KS presidium 
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§ 323 Dnr 2022-00410 
 

Medborgarförslag om rundvandring på CLV med 
anledning av lokalisering av nytt sjukhus 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen besvarar medborgarförslaget med att frågan om 
sjukhusets lokalisering är en fråga för Region Kronoberg. 
 
Mot bakgrund av att regionfullmäktige beslutat att investera i ett nytt 
akutsjukhus i Räppe så har Växjö kommun och Region Kronoberg 
tecknat en avsiktsförklaring för utveckling av befintligt sjukhusområde. 
Av denna framgår bland annat att parterna ska verka för en tydlig och 
transparant information till invånare i Kronobergs län (och Växjös 
kommun) under genomförandeprocessen. 
 
Bakgrund 
Ett medborgarförslag har inkommit med förslaget att Växjö kommun 
tillsammans med Region Kronoberg anordnar en visning av CLV och att 
man redovisar för- och nackdelar med CLV eller nytt sjukhus i Räppe. 
 
Kommunfullmäktige har i § 181/2022 överlämnat beslutanderätten i 
ärendet till kommunstyrelsen. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 345/2022 föreslagit följande: 
Kommunstyrelsen besvarar medborgarförslaget med att frågan om 
sjukhusets lokalisering är en fråga för Region Kronoberg. 
 
Mot bakgrund av att regionfullmäktige beslutat att investera i ett nytt 
akutsjukhus i Räppe så har Växjö kommun och Region Kronoberg 
tecknat en avsiktsförklaring för utveckling av befintligt sjukhusområde. 
Av denna framgår bland annat att parterna ska verka för en tydlig och 
transparant information till invånare i Kronobergs län (och Växjös 
kommun) under genomförandeprocessen. 
 
-Ordförandes förslag till beslut i skrivelse daterad 2022-10-13. 
 

Beslutet skickas till 

För kännedom 
Förslagsställaren 
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§ 324 Dnr 2022-00377 
 

Medborgarförslag om fler laddstolpar till elbilar 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen besvarar medborgarförslaget med att instämma med 
förslagsställaren om behovet av fler publika laddstationer. Växjö 
kommun jobbar ständigt för att bygga ut laddinfrastrukturen och 
möjliggöra laddning där det behövs. 
 
I dagsläget planerar kommunen för fler publika laddstationer kring 
Norrtull och kommer ta med förslagsställarens synpunkt om placering 
på Risingevägen i sitt fortsatta arbete.  
 
Bakgrund 
Ett medborgarförslag har inkommit om fler laddstolpar till elbilar. I 
förslaget tas stadsdelen Öster som exempel. Det finns inte en enda 
laddstolpe att tillgå där. 
 
Kommunfullmäktige har i § 181/2022 överlämnat beslutanderätten i 
ärendet till kommunstyrelsen. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 346/200 föreslagit följande: 
Kommunstyrelsen besvarar medborgarförslaget med att instämma med 
förslagsställaren om behovet av fler publika laddstationer. Växjö 
kommun jobbar ständigt för att bygga ut laddinfrastrukturen och 
möjliggöra laddning där det behövs. 
 
I dagsläget planerar kommunen för fler publika laddstationer kring 
Norrtull och kommer ta med förslagsställarens synpunkt om placering 
på Risingevägen i sitt fortsatta arbete. 
 
Växjö Kommunföretag AB (VKAB) har i § 105/2022 lämnat yttrande i 
enlighet med Växjö Energi AB:s yttrande daterat 2022-08-19. 
 
Växjö Energiföretag AB (VEAB) har i en skrivelse den 19 augusti 2022 
lämnat yttrande över medborgarförslaget, enligt följande: 
 
”Tack för medborgaförslaget. Vi håller med, det behövs fler publika 
laddstationer. Växjö Energi har nyligen tagit över ansvaret för den 
publika laddningen i Växjö kommun. Vi har tagit fram en plan 
tillsammans med Trafik- o 
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Gatuavdelningen/Samhällsbyggnadsförvaltningen där vi planerar 50 nya 
publika ladduttag per år under några år framöver. I närheten av 
Risingevägen finns idag 10 ladduttag (22kW) på Norrtull och en 
snabbladdare på Kvarnvägen 35 vid Växjö Energis huvudkontor. Det 
planeras fler publika ladduttag kring Norrtull och vi tar med oss din 
synpunkt om placering på Risingevägen." 
 
-Ordförandes förslag till beslut i skrivelse daterad 2022-10-12. 
 
Beslutet skickas till 
 
För åtgärd 
Växjö Energi AB (VEAB) 
 
För kännedom 
Förslagsställaren  
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§ 325 Dnr 2022-00182 
 

Medborgarförslag om servering av kött inom Växjö 
kommuns verksamheter 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget med motivering att Växjö 
kommun varje dag erbjuder minst två maträtter var av en alltid är 
vegetarisk.  
 
Bakgrund 
I ett medborgarförslag föreslås, fritt citerat, att när det serveras 
fläskkött så borde det finnas något annat för alla som är minusfläsk. 
Antingen nötkött eller så tas allt kött bort och ersätts med fisk och 
kyckling. 
 
Beslutsunderlag 
Organisations- och personalutskottet har i § 54/2022 föreslagit att 
kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget med motivering att Växjö 
kommun varje dag erbjuder minst två maträtter var av en alltid är 
vegetarisk.  
 
Ordförandes förslag till beslut i skrivelse den 17 oktober 2022 där 
följande framgår: Vid menyplanering finns många perspektiv att ta 
hänsyn till. Förutom näringsinnehåll även andra målbilder från Mat- och 
måltidsplanen som kunskap, variation och mångfald. Det innebär att 
maträtter från andra delar av världen gärna tas in samtidigt som det 
finns ett ansvar och uppdrag att laga traditionella svenska rätter, så 
kallad husmanskost. 
 
Förutom att fläskkött är ett bra livsmedel så har grisen som 
traditionsbärare i kultur, historia och myter en självklar plats i det 
svenska köket och därmed också i Växjö kommuns skolor. 
Andra önskemål om kost som inte har en medicinsk bakgrund har Växjö 
kommun valt att inte ta hänsyn till. En anledning till det är att önskemål 
som grundar sig på etiska, religiösa och andra egna överväganden 
sträcker sig längre än att bara ta hänsyn till att till exempel inte äta 
fläskkött. Exempel på det är hur råvaror ska behandlas enligt kosher 
eller halal. Skulle ickemedicinsk hänsyn tas skulle det kunna leda mycket 
långt då det inte finns en naturlig gräns vid just fläskkött. 
Att laga specialkost är resurskrävande. Att införa fler grunder för att laga 
specialkost utöver medicinska skäl skulle även leda till praktiska 
svårigheter i köken och serveringen. Utrymmet i köken är ofta 
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begränsad och att separera allt fler rätter medför också att risken för 
förväxlingar av maträtter ökar. 
 
Som bakgrund belyses menyns sammansättning. Växjö kommun 
använder en rullande sexveckorsmeny som löpande förändras bland 
annat beroende på säsong. Under en menyperiod kring påsk (v 15-20) 
serverades det maträtter med fläskkött/vildsvin 7 dagar av 30 dagar. 
 
-Kommunchefens skrivelse den 2 maj 2022. 
-Mat- och måltidsplan den 8 september 2020 KS § 305. 
-Kommunchefens skrivelse den 18 december 2021. 
 
Beslutet skickas till 
 
För kännedom 
Förslagsställaren 
Måltidsorganisationen 
Utbildningsförvaltningen 
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§ 326 Dnr 2021-00653 
 

Medborgarförslag om nötkött som alternativ till 
fläskkött i skolan 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget med motivering att Växjö 
kommun varje dag erbjuder minst två maträtter var av en alltid är 
vegetarisk. Förslagsställaren ska besvaras med en pedagogisk och 
åldersanpassad skrivelse. 
 
Bakgrund 
I ett medborgarförslag föreslås att det ska finnas en alternativ rätt med 
nötkött de dagar det serveras fläskkött i skolorna istället för att som 
idag hänvisas till det vegetariska alternativet.   
 
Beslutsunderlag 
Organisations- och personalutskottet har i § 55/2022 föreslagit att 
kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget med motivering att Växjö 
kommun varje dag erbjuder minst två maträtter var av en alltid är 
vegetarisk. Förslagsställaren ska besvaras med en pedagogisk och 
åldersanpassad skrivelse. 
 
Ordförandes förslag till beslut i skrivelse den 17 oktober 2022 där 
följande framgår: Rätterna som serveras varje dag är näringsberäknade 
och fullgoda rätter. Därutöver serveras det specialkost eller anpassad 
kost till elever som på grund av allergier, intolerans eller av andra 
medicinska skäl inte kan äta något av de två alternativen.  Andra 
önskemål om kost som inte har en medicinsk bakgrund har Växjö 
kommun valt att inte ta hänsyn till. En anledning till det är att önskemål 
som grundar sig på etiska, religiösa och andra egna överväganden 
sträcker sig längre än att bara ta hänsyn till att till exempel inte äta 
fläskkött. Exempel på det är hur råvaror ska behandlas enligt koscher 
eller halal. Skulle ickemedicinsk hänsyn tas skulle det kunna leda mycket 
långt då det inte finns en naturlig gräns vid just fläskkött. 
 
Att laga specialkost är resurskrävande. Att införa fler grunder för att laga 
specialkost utöver medicinska skäl skulle även leda till praktiska 
svårigheter i köken och serveringen. Platsen i köken är ofta begränsad 
och att separera allt fler rätter medför också att risken för förväxlingar 
av maträtter ökar. 
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Som bakgrund behöver skolmenyns sammansättning belysas. Växjö 
kommun använder en rullande sexveckorsmeny som löpande förändras 
bland annat beroende på säsong. Under en menyperiod i höstas 
serverades det fläskkött åtta dagar, fyra av dem i form av olika färsrätter 
med blandfärs. Nötkött och kyckling fyra dagar, fisk fem dagar. 
Därutöver serverades det förmodligen nötkött eller kyckling ytterligare 
två dagar då det var elevens val två gånger. 
Vid menyplaneringen finns många perspektiv att ta hänsyn till. Förutom 
näringsinnehåll även områden från Mat- och måltidsplanen som 
kunskap, variation och mångfald. När måltidsorganisationen genomför 
måltidsplanen innebär det att rätter från andra delar av världen gärna 
tas in samtidigt som det finns ett ansvar och uppdrag att laga 
traditionella svenska rätter, så kallad husmanskost, på ett korrekt sätt. 
Det är framför allt i de traditionella rätterna som fläskköttet är en 
naturlig och nödvändig del. Självklara exempel är isterband, ärtsoppa 
och kroppkakor. 
 
Slutligen, som förslagsställaren skriver finns en ambition att servera 
hållbar mat vilket bland annat sker genom att välja kött med omsorg, 
servera mer viltkött men också att servera mindre kött. Till det kan 
läggas att nötköttets klimatpåverkan är över fyra gånger så hög som 
fläskköttets. Det är dock inte därför nötköttsrätter inte är en 
alternativrätt för de som väljer att inte äta fläskkött så som det föreslås i 
medborgarförslaget. Undersökningar visar att barn och unga äter för lite 
grönt och frukt. Då skolmåltiden är en mycket viktig del i barn och 
ungdomars intag av grönsaker är det viktigt att hänsyn tas till det i 
planering av menyer och recept. 
 
Vid en sammantagen bedömning anses förslaget leda till ökad 
klimatbelastning, ökat resursbehov, ökad risk för förväxling av maträtter 
samt svåra gränsdragningar om hänsyn ska tas till annat än medicinska 
skäl. I Växjö kommuns skolor erbjuds varje dag minst två maträtter var 
av en alltid är vegetarisk. Båda rätterna är näringsberäknade och 
fullgoda rätter. 
 
-Mat- och måltidsplan den 8 september 2020 KS § 305 
-Livsmedelsverket, Nationella riktlinjer för måltider i skolan, 2021 
-Livsmedelsverket, Riksmaten Ungdom 2016–17 
 
Beslutet skickas till 
 
För åtgärd 
Måltidsorganisationen 
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För kännedom 
Förslagsställaren 
Utbildningsförvaltningen 
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§ 327 Dnr 349637 
 

Information om energi- och klimatdata 2021 -  
Henrik Johansson handläggare på 
utvecklingsavdelningen 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen i protokollet. 
 
Bakgrund 
Henrik Johansson, informerar om aktuell energi- och klimatdata för 
Växjö kommun. Henrik Johansson redogör för energitillförsel, 
produktion och konsumtion och utvecklingen över tid. Sammantaget så 
har energianvändningen och utsläpp av växthusgaser per invånare 
minskat samtidigt som det kommer krävas ytterligare insatser för att nå 
målen. 
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§ 328 Dnr 349580 
 

Information om digitalisering kopplat till 
kompetensförsörjning - Pontus Berglund, IT-chef 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen i protokollet. 
 
Bakgrund 
Pontus Berglund, IT-chef informerar om digitaliseringsarbetet. Han 
redogör för målbild och var organisationen befinner sig. 
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§ 329 Dnr 350117 
 

Information om nästa steg kring vårt arbete 
näringsliv/företagstillväxt och innovation samt 
koncernledningens kommande välfärdsuppdrag - 
Monica Skagne, kommunchef 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen i protokollet. 
 
Bakgrund 
Monica Skagne, kommunchef informerar om kommunens 
näringslivsarbete nu och utvecklingen över tid. 
 
Skagne redogör för ett antal åtgärder som det arbetas med gällande 
myndighetsutövning mot näringslivet för att bland annat förenkla 
kontaktvägar, förbättra dialog och uppföljning. 
 
Skagne informerar också om förbättringar på upphandlingsområdet och 
organisationen av näringslivsarbetet i förvaltningar, bolag och förbund. 
 
Slutligen informerar Skagne om välfärdsuppdraget och hur 
verksamheten arbetar för att säkra ekonomiska och personella resurser i 
framtiden 
genom benchmarking, framtidsstrategier, smart resursanvändning, 
teknik och innovation och samverkan.  
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§ 330 Dnr 297093 
 

Information från ledamöter och ersättare 

 
Ingen information lämnas vid dagens sammanträde. 
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§ 331 Dnr 339978 
 

Information från kommunledningsförvaltningen och 
Företagsfabriken AB 

 
Ingen information lämnas vid dagens sammanträde. 
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§ 332 Dnr 302242 
 

Information från Växjö Kommunföretag AB 

 
Ingen information lämnas vid dagens sammanträde. 
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§ 333 Dnr 2022-00013 
 

Redovisning av protokoll 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen godkänner redovisningen. 
 
Bakgrund 
Protokoll från kommunstyrelsens utskott och från Växjö 
Kommunföretag AB ska löpande redovisas för kommunstyrelsen. 
 
Beslutsunderlag 
- Arbetsutskottets protokoll från 27 september, 4 oktober och 18 oktober 
- Växjö Kommunföretag AB den 20 september 
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§ 334 Dnr 2022-00017 
 

Redovisning av delegationsbeslut 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen godkänner redovisningen. 
 
Protokollsanteckning 
Cheryl Jones Fur (MP) anmäler följande protokollsanteckning: 
Till skillnad från kommunstyrelsens ordförande (Dnr KS 2022-00355) är 
Miljöpartiet positiv till EU-kommissionens förslag till förordning om 
restaurering av natur. Vi bedömer att förslaget ligger i linje med Växjö 
kommuns politiskt beslutade styrdokument som Hållbara Växjö 2030, 
Översiktsplanen, såväl som stadens naturvårdsarbete i stort. 
Förordningen kommer att kunna skapa incitament till de 
restaureringsåtgärder som är nödvändiga för att nå uppsatta miljömål 
och komma till rätta med natur- och klimatkrisen. 
 
Bakgrund 
Kommunstyrelsens ordförande, kommunchefen, utvecklings- och 
hållbarhetschefen samt upphandlingschefen har lämnat en redovisning 
över beslut som fattats med stöd av kommunstyrelsens beslut om 
delegation enligt 6 kap 37 § Kommunallagen.  
 
Redovisningen i rapporten gäller delegeringsbeslut registrerade 
perioden 28 september till 31 oktober 2022.  
 
Även liggare med förteckning över anställningsbeslut från 
förvaltningschefen samt liggare för kommunchefens delegation 
(löpnummer 21) redovisas för kommunstyrelsen. 
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§ 335 Dnr 2022-00309 
 

Skrivelse om översyn av föreningsbidrag - Conny 
Lindahl (SD) och Christer Svensson (SD) 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen avslår skrivelsen med hänvisning till kultur- och 
fritidsnämndens yttrande i ärendet.    
 
Bakgrund 
Christer Svensson (SD) och Conny Lindahl (SD) har inkommit med en 
skrivelse till kommunstyrelsen gällande översyn av föreningsbidrag. 
 
I skrivelsen framgår att skribenterna vill säkerställa att kommunens 
bidrag används enligt riktlinjerna genom att ge kommunstyrelsen i 
uppdrag att: 

• Att utreda och sammanställa Växjös kommunala stöd till 
föreningar organisationer eller annan motsvarande part som 
återkommande eller enstaka gång givits driftstöd, 
föreningsbidrag eller motsvarande. 

• Att se över redovisningen från föreningar, organisationer eller 
annan motsvarande part och föreslå ändringar i riktlinjer eller 
rapportering om brister skulle upptäcka. 

 
Beslutsunderlag  
Arbetsutskottet har i § 316/2022 föreslagit att kommunstyrelsen avslår 
skrivelsen med hänvisning till kultur- och fritidsnämndens yttrande i 
ärende. 
 
Kultur- och fritidsnämnden har i § 104/2022 föreslagit att lämna 
yttrande enligt förvaltningschefens skrivelse den 8 augusti 2022. 
Av skrivelsen framgår bland annat att Växjö kommun redan i nuläget 
genomför en översyn av samtliga stöd och bidrag till föreningar och 
civilsamhälle. Översynen har pågått sedan 2020 och en ny 
bidragsstruktur med tillhörande regelverk föreslås att beslutas under 
2023 med tillämpning från och med 1 januari 2024. 
 
I översynen utreds nuvarande stödkategorier samt nivån på stöden och 
bidragen till respektive förening. Resultatet av arbetet innebär förslag 
till en ny övergripande struktur för olika stödkategorier samt 
uppdaterade samt reviderade regelverk. Inom ramen för översynen 
sammanställs de kommunala stöden inom respektive nämnd/styrelse 
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och samtliga stöd - och bidragsnivåer. I uppdraget ingår även metoder 
för uppföljning och utvärdering av stöd och bidrag. 
 
Yrkanden 
Conny Lindahl (SD): Kommunstyrelsen bifaller skrivelsen. 
 
Andreas Olsson (C): Bifall till arbetsutskottets förslag 
 
Beslutsordning 
Ordförande Andreas Olsson (C) ställer yrkandena mot varandra och 
konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt det egna yrkandet. 
 
 
Beslutet skickas till 
 
För kännedom 
Förslagsställarna 
Kultur- och fritidsnämnden 
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§ 336 Dnr 2022-00337 

Skrivelse om konsekvenser av hantering av 
resurspersonal på Norregårdsskolan - Christer 
Svensson (SD) och Conny Lindahl (SD) 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen besvarar skrivelsen i enlighet med 
utbildningsnämndens yttrande med tillägget att yttrandet inte 
föranleder någon annan åtgärd från kommunstyrelsen.   
 
Bakgrund 
Conny Lindahl (SD) och Christer Svensson (SD) har inlämnat skrivelse till 
kommunstyrelsen angående: 

• Att kommunstyrelsen med målet att behålla anställd 
resurspersonal i nuvarande tjänstemängd på Norregårdsskolan, 
initierar samtal med berörda nämnder och bolag. 

• Att kommunstyrelsen uppdrar åt berörd instans att göra 
fördjupad konsekvensanalys av effekterna med nuvarande plan 
för elever, lärare, vaktmästeri och skolpersonal främst 
resurspersonalen på Norregårdsskolan. 

• Att kommunstyrelsen hörsammar synpunkter från personal och 
fackliga företrädare för berörda personalgrupper på 
Norregårdsskolan. 

• Att kommunstyrelsen utreder huruvida samfinansiering i någon 
mån är lösningen som tillgodoser resurspersonalens önskemål. 

• Kommunstyrelsen verkar för en lösning som alla berörda parter 
kan acceptera. 

 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 342/2022 föreslagit att kommunstyrelsen 
besvarar skrivelsen i enlighet med utbildningsnämndens yttrande med 
tillägget att yttrandet inte föranleder någon annan åtgärd från 
kommunstyrelsen.  
 
Utbildningsnämnden har i § 147/2022 lämnat yttrande över skrivelsen. 
Av yttrandet framgår följande delar: 

• Det är viktigt att rektor behåller beslutsrätt i frågor om den egna 
organisationen utifrån de strukturella förutsättningar som 
kommunfullmäktige och utbildningsnämnden ger.  
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• Utbildningsförvaltningen och Vöfab har genomfört 
budgetuppdraget att genomföra den professionalisering och 
centralisering av vaktmästaruppdraget som efterfrågats och 
beslutas. Det har inte varit möjligt att genomföra uppdraget utan 
att anpassningar har skett.  

• Norregårdsskolan har säkerställt elevernas stödbehov genom att 
utöka antal elevassistenter/skolresurser och antal timmar de gör 
med eleverna – utifrån de behov som skolan har och den 
strukturella förutsättningen att vaktmästararbetsuppgifter bör 
utföras av medarbetar med kompetens för dessa arbetsuppgifter.  

• Riskbedömningar har genomförts tillsammans med fackliga 
organisationer på såväl lokal som central nivå. 

 
Utbildningsnämnden har sedan tidigare beslutat att följa effekterna av 
denna omorganisering. Förvaltningen har därför tillsammans med Vöfab 
beslutat att halvårsvisa uppföljningar ska genomföras – dessa ska sedan 
redovisas till utbildningsnämnden. 
 
I den mån kommunstyrelsen önskar föreslår därför utbildningsnämnden 
att kommunstyrelsen efterfrågar de uppföljningar som görs och om 
behov finns agerar på dessa.  
 
Yrkanden 
Conny Lindahl (SD): Kommunstyrelsen bifaller skrivelsen. 
 
Andreas Olsson (C): Bifall till arbetsutskottets förslag 
 
Beslutsordning 
Ordförande Andreas Olsson (C) ställer yrkandena mot varandra och 
konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt det egna yrkandet. 
 
Beslutet skickas till 
 
För kännedom 
Förslagsställarna 
Utbildningsnämnden 
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§ 337 Dnr 2022-00005 
 

Uppföljning intern kontroll 2021 Växjö 
kommunkoncern 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen godkänner redovisningen ”Utvärdering av intern 
kontroll 2021”. 
 
Bakgrund 
Kommunstyrelsen har det övergripande ansvaret för att tillse att det 
finns en god intern kontroll i kommunkoncernen. 
 
Utvärdering av den interna kontrollen görs årligen. Ärendet redogör för 
nämndernas och bolagens sammanfattning av intern kontroll i samband 
med årsrapport, utvärdering av gemensamma granskningsområden 
samt nämndernas, bolagens och förbundets självskattning av den 
interna kontrollen. 
 
Uppföljning av privata utförare hanteras som ett eget ärende för beslut i 
kommunfullmäktige. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 322/2022 föreslagit att kommunstyrelsen 
godkänner redovisningen ”Utvärdering av intern kontroll 2021”. 
 
Kommunchefen har i en skrivelse, den 12 oktober 2022 redogjort för 
ärendet och lämnat förslag till beslut. Av skrivelsen framgår att den 
interna kontrollen på en övergripande nivå håller en god nivå. Resultatet 
av nämnders, bolags och direktions genomförda granskningar visar att 
huvudparten av dessa har visat på inga eller vissa brister. Samtliga 
brister har lett till en åtgärd. 
 
Bilaga 1. Rapport utvärdering intern kontroll 2021 
Bilaga 2. Stödfrågor vid bedömning självskattning 
 
Beslutet skickas till 
 
För kännedom 
Kommunchef 
Ekonomi- och finanschef  
Samtliga nämnder, styrelser och direktion 
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§ 338 Dnr 2022-00533 
 

Riktlinjer för intern kontroll Växjö kommunkoncern 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen antar riktlinjer för intern kontroll. 
 
Bakgrund 
Kommunstyrelsen har det övergripande ansvaret för att det finns en 
tillräcklig intern kontroll. Enligt kommunallagen ska kommunens 
nämnder se till att den interna kontrollen inom verksamheten är 
tillräcklig. För bolagen framgår samma ansvar enligt aktiebolagslagen. 
 
Som ett stöd i Växjö kommunkoncerns arbete har riktlinjer upprättats. 
Riktlinjerna syftar till att säkerställa att nämnder, styrelser och 
förbundsdirektion upprätthåller en tillfredsställande intern kontroll och 
beskriver vad den interna kontrollen i Växjö kommunkoncern innefattar 
samt hur ansvaret fördelas i organisationen. 
 
Riktlinjerna gäller för kommunens verksamhet i sin helhet. De helägda 
bolagen och Värends Räddningstjänstförbund omfattas även av 
riktlinjerna då de antagits av respektive bolagsstyrelser och 
förbundsdirektion. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 356/2022 föreslagit att kommunstyrelsen antar 
riktlinjer för intern kontroll. 
 
Kommunchefen redogör i en skrivelse, den 31 oktober 2022 för ärendet 
och överlämnar förslag till riktlinjer för intern kontroll. 
 
- Förslag till riktlinjer för intern kontroll för Växjö kommunkoncern 
 
 
Beslutet skickas till 
 
För kännedom 
Kommunchef 
Ekonomi- och finanschef 
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§ 339 Dnr 2022-00482 
 

Koncernövergripande granskningar 2022 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen godkänner de koncernövergripande granskningarna 
att genomföras 2022, enligt till ärendet bilagt förslag. 
 
Bakgrund 
Enligt kommunfullmäktiges fastställda reglemente för intern kontroll 
ska nämnd och styrelse senast under januari månad varje år upprätta en 
intern kontrollplan för innevarande år. Nämnd och styrelse ska även 
följa upp den interna kontrollen årligen, vilket ska rapporteras senast i 
samband med årsrapportens upprättande. 
  
Det huvudsakliga arbetet med intern kontroll bedrivs nära 
verksamheten. Som ett komplement ska också övergripande 
riskanalyser av gemensamma processer göras och koncerngemensamma 
granskningar tas fram. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 323/2022 föreslagit att kommunstyrelsen 
godkänner de koncernövergripande granskningarna att genomföras 
2022, enligt till ärendet bilagt förslag. 
 
Kommunchefen har i en skrivelse, den 12 oktober 2022 lämnat förslag 
om koncernövergripande granskningar för 2022 inom områdena löner, 
upphandling och betalningar. Granskning föreslås av utförda 
kostnadskontroller för löner, av hur arbete med beslutade 
förbättringsåtgärder inom upphandling fortlöper samt granskning av 
underlag till manuella direktbetalningar. 
 
De koncernövergripande granskningarna ger underlag till förbättringar i 
de gemensamma processerna, till exempel samordning och utvecklade 
rutiner och system. De stödjer också kommunstyrelsen i uppdraget att 
ansvara för övriga nämnders och styrelsers verksamheter. De 
koncernövergripande granskningarna är ett komplement till nämnders 
och styrelses interna kontrollplaner.  
 
-Koncernövergripande intern kontrollplan 2022 
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Beslutet skickas till 
 
För åtgärd 
Kommunchef 
Ekonomi- och finanschef  
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§ 340 Dnr 2022-00359 
 

Försäljning av fastigheten Försvarsgården 1 vid 
Linnéparken 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar beslutet i protokollet.  
 

Bakgrund 
Detaljplanen för fastigheten Försvarsgården 1 vann laga kraft 2015-05-
20 (Dnr2015BN0109) och syftet med detaljplanen var att möjliggöra för 
förändring av befintlig byggnad och utöka denna till förskola samt 
centrumverksamhet. Växjö Fastighetsförvaltning AB (Vöfab) arrenderar 
fastigheten Försvarsgården 1 av Växjö kommun sedan 2016-01-01 och 
har sedan tidigare förvärvat huset på fastigheten. I huset på fastigheten 
bedrivs förskoleverksamhet.  
 
Styrelsen för Vöfab beslutade i § 119/2022 att förvärva fastigheten 
Försvarsgården 1, 1 653 kvm av Växjö Kommun för en överenskommen 
köpeskilling av 826 500 kronor. Då det ligger väl i linje eftersom Vöfab 
redan äger byggnaden på fastigheten på så kallad ofri grund. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har i § 324/2022 beslutat följande: 
Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner bifogat köpekontrakt 
avseende försäljning av fastigheten Försvarsgården 1 för 826 500 kronor, 
jämte villkor i övrigt, bilaga 1. 
 
Kommunchefens skrivelse daterad den 6 juli 2022 där följande 
sammanfattning framgår: Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner 
försäljningen av fastigheten Försvarsgården 1 till Växjö 
Fastighetsförvaltning AB (Vöfab) för en köpeskilling motsvarande 826 
500 kronor. 
 
-Detaljplan för fastigheten Försvarsgården 1. 
 
 



 Sammanträdesprotokoll 
Kommunstyrelsen 
2022-11-08 

 

   

 

Ordförandes signatur Justerares signatur Utdragsbestyrkande  

   35 (76) 

 

§ 341 Dnr 2022-00450 
 

Fastställande av markpris på Bredvik för etapp 8 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att priserna för tomtmarken blir 1300-1700 
kr/m2 råmark i det södra området på Bredvik enligt bild nedan. Priset 
lägesanpassas. För grovterrasserade tomter tillkommer 120 kr/m2. 
 
Bakgrund 
Detaljplanen för Bergkvara 6:26 m.fl. (Bredvik) vann laga kraft 2014-01-
09. Totalt innefattar detaljplanen ca 500 bostäder. Allmänhetens 
intresse för Bredvik har succesivt ökat i takt med att bebyggelsen i 
området färdigställts samt beslutet från Region Kronoberg att flytta 
sjukhuset till Räppe. 
 
I den norra delen av bostadsområdet är all tomt- och kvartersmark 
slutsåld. Den består till största delen av flerbostadshus och 
radhusbebyggelse. Nu pågår arbetet att fortsätta exploateringen av den 
södra delen av Bredvik som till största delen består av 
småhusbebyggelse. En oberoende värdering är gjord för tomtmarken. 
Värderingen visar att tomtmarken har ett värde på mellan 1340 kr/m2 
och 2240 kr/m2 beroende på läget. Föreslagen prisnivå är lagd i det 
lägre spannet av värderingen med tanke på att möta kommande 
lågkonjunktur. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i 334/2022 föreslagit följande: 
Kommunstyrelsen beslutar att priserna för tomtmarken blir 1300-1700 
kr/m2 råmark i det södra området på Bredvik enligt bild nedan. Priset 
lägesanpassas. För grovterrasserade tomter tillkommer 120 kr/m2. 
 
Kommunchefens skrivelse, den 10 oktober 2022 där det framgår att en 
markprisvärdering har gjorts för tomtmarken i stadsutvecklings-
projektet Bredvik i Växjö. Förslaget innebär att markpriset blir 1300–
1700 kr/m2. För grovterrasserade tomter tillkommer 120 kr/m2. 
Prisökningen blir 100 kr/m2 från den senaste etapputbyggnaden. 
 
-Detaljplan för Bergkvara 6:26 m.fl. (Bredvik). 
-Värdeutlåtande ”Värdering av småhustomter inom området Bredvik, 
Växjö – Svefa 2022-08-30. 
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Beslutet skickas till 
 
För åtgärd 
Planeringschef, kommunledningsförvaltningen 
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§ 342 Dnr 2022-00486 

Gallringsbeslut för information i Kommunhälsans 
journalsystem CGM J4   

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att gallra information i 

journalsystemet CGMJ4 avseende företagsjournaler, 
arbetsplatsjournaler och utredningar. 
 

2. Kommunstyrelsen beslutar att gallra ”systemgenererad 
information”, systemanpassningar, systemhantering och annan 
systeminformation. Gallringen kan genomföras under 
förutsättning att en systemdokumentation upprättats enligt 
kommunarkivets mall och att den information som bedömts som 
bevarandevärd har levererats till e-arkiv Växjö kommun. 

 
Bakgrund 
Den 1 maj 2019 bytte Kommunhälsan (som hör till HR-avdelningen) 
namn till Friskt arbetsliv. Verksamheten har under 2018 och 2019 
förändrats så att vissa tjänster inom företagshälsovården, såsom 
hälsoundersökningar, i stället levereras av extern leverantör och 
enheten fokuserar nu på strategiskt arbete med förebyggande och 
hälsofrämjande insatser. I samband med detta behövdes inte det 
journalsystem som använts för hälsoundersökningar längre. I väntan på 
leverans till e-arkiv Växjö kommun har verksamheten haft kvar 
systemet. 
 
Enligt gällande dokumenthanteringsplan för kommunstyrelsen ska 
patient- och företagsjournaler med tillhörande handlingar bevaras. Vid 
en genomgång av systemet, av verksamheten och kommunarkivet, har 
endast patientjournalerna visat sig innehålla bevarandevärd information. 
Patientjournalerna kommer att exporteras och överlämnas till 
arkivmyndigheten (Växjö kommunstyrelse) för att bevaras i e-arkiv Växjö 
kommun. Övrig journalinformation rekommenderar kommunarkivet 
gallras. 
 
Förutom patientjournalerna som ska bevaras och övrig 
journalinformation som bör gallras, återstår en del information i 
systemet i form av systemgenererad information, systemanpassningar, 
systemhantering och annan systeminformation. Denna information  
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Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 335/2022 föreslagit följande: 

1. Kommunstyrelsen beslutar att gallra information i 
journalsystemet CGMJ4 avseende företagsjournaler, 
arbetsplatsjournaler och utredningar. 
 

2. Kommunstyrelsen beslutar att gallra ”systemgenererad 
information”, systemanpassningar, systemhantering och annan 
systeminformation. Gallringen kan genomföras under 
förutsättning att en systemdokumentation upprättats enligt 
kommunarkivets mall och att den information som bedömts som 
bevarandevärd har levererats till e-arkiv Växjö kommun. 

 

Beslutet skickas till 
 
För åtgärd 
HR-chef 
 
För kännedom 
Kommunarkivet  
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§ 343 Dnr 2022-00518 
 

Översyn av hemsändningsbidrag 2022 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att höja ersättningen till lanthandlare, som 
kommunen ingått avtal med om hemsändning, till 200 kronor per 
försändelse. Beslutet gäller från och med kvartal 4, 2022. 
 
Bakgrund 
Växjö kommun har sedan 2019 ett gällande avtal med 4 lanthandlare om 
hemsändning av varor till kunder. Avtalet tillsammans med riktlinjerna 
reglerar villkoren för hemsändningen och med beloppet 150 kr per 
försändelse. Region Kronoberg betalar tillbaka 50% av beloppet efter 
varje kalenderår. Lanthandlare har framfört ett behov av kompensation 
för ökade drivmedelspriser.    
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 337/2022 föreslagit att kommunstyrelsen 
beslutar att höja ersättningen till lanthandlare, som kommunen ingått 
avtal med om hemsändning, till 200 kronor per försändelse. Beslutet 
gäller från och med kvartal 4, 2022. 
 
Kommunchefen har i en skrivelse, den 24 oktober 2022 redogjort för 
ärendet och lämnat förslag till beslut. Av skrivelsen framgår att 
höjningen anses motiverad med hänsyn till ökade drivmedelspriser för 
hemsändning med bil. En ökning i enlighet med förslaget skulle innebära 
att Växjö kommuns kostnader ökar med ca 56,000 kronor till ca 230,000 
kronor. Baserat på samma volym/antal hemsändningar som 2021. 
 
Yrkanden 
Andreas Olsson (C): Bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Beslutsordning 
Ordförande Andreas Olsson (C) frågar om yrkandet kan antas och 
konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets 
förslag. 
 
 
Beslutet skickas till 
 
För åtgärd 
Kommunchef 
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Ekonomi- och finanschef 
 
För kännedom 
Lanthandlarna 
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§ 344 Dnr 2022-00495 
 

Uppdrag om ny brandstation i Lammhult 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen ger Värends Räddningstjänst i uppdrag att 
tillsammans med berörda intressenter utreda förutsättningarna att 
bygga en ny brandstation i Lammhult.    
 
Bakgrund 
Direktionen för Värends Räddningstjänst har i § 44/2022 föreslagit att 
kommunstyrelsen ger dem i uppdrag att tillsammans med berörda 
intressenter utreda förutsättningarna att bygga en ny brandstation i 
Lammhult.    
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 340/2022 föreslagit att kommunstyrelsen ger 
Värends Räddningstjänst i uppdrag att tillsammans med berörda 
intressenter utreda förutsättningarna att bygga en ny brandstation i 
Lammhult.    
 
-Värends Räddningstjänsts förbundschefs utredning daterad 2022-10-
06 
 
 
Beslutet skickas till 
 
För åtgärd 
Värends Räddningstjänst 
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§ 345 Dnr 2022-00496 
 

Uppdrag om renovering av brandstation i Braås  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen ger Värends Räddningstjänst i uppdrag att 
tillsammans med berörda intressenter utreda förutsättningarna att 
renovera befintlig brandstation i Braås.   
 
Bakgrund 
Direktionen för Värends Räddningstjänst har i § 45/2022 föreslagit att 
kommunstyrelsen ger dem i uppdrag att tillsammans med berörda 
intressenter utreda förutsättningarna att renovera befintlig 
brandstation i Braås. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 341/2022 föreslagit att kommunstyrelsen ger 
Värends Räddningstjänst i uppdrag att tillsammans med berörda 
intressenter utreda förutsättningarna att renovera befintlig 
brandstation i Braås. 
 
-Värends Räddningstjänsts förbundschefs skrivelse daterad den 6 
oktober 2022.  
 
 
Beslutet skickas till 
 
För åtgärd 
Värends Räddningstjänst 
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§ 346 Dnr 2022-00529 
 

Extra stöd till Åby/Tjureda för höga elkostnader 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att ge kommunchefen i uppdrag att 

utbetala maximalt 4 800 000 kr till Åby/Tjureda för att hantera 
de ökade elkostnaderna under säsongen 2022-2023 som sedan 
tidigare utlovats. Pengarna utbetalas snarast och det hanteras 
inom kommunstyrelsens budget innevarande år och vid behov 
årets överskott. 
 

2. Efter säsongen sker en avstämning och föreningen skall 
återbetala delar av stödet om man fått stöd från annat håll eller 
om situationen blev bättre än prognostiserat. 
 

3. Föreningen skall aktivt jobba för så låg el-förbrukning som 
möjligt samt bevaka och söka andra stöd om så är möjligt. 

 
Bakgrund 
Åby/Tjureda bedriver bandyverksamhet för såväl bredd som spets i sin 
egen anläggning Eriksson Arena i Åby. Man erbjuder även skolor och 
allmänhet möjlighet till friskvård och rekreation i denna anläggning. 
I samband med tillkomsten av Eriksson arena omarbetades kommunens 
stöd till Åby/Tjureda. Historiskt har kommunen betalat elkostnaden 
men i det nya upplägget fick föreningen i stället ett driftsbidrag på 
motsvarande summa. 
 

Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 357/2022 föreslagit följande: 

1. Kommunstyrelsen beslutar att ge kommunchefen i uppdrag att 
utbetala maximalt 4 800 000 kr till Åby/Tjureda för att hantera 
de ökade elkostnaderna under säsongen 2022-2023 som sedan 
tidigare utlovats. Pengarna utbetalas snarast och det hanteras 
inom kommunstyrelsens budget innevarande år och vid behov 
årets överskott. 

2. Efter säsongen sker en avstämning och föreningen skall 
återbetala delar av stödet om man fått stöd från annat håll eller 
om situationen blev bättre än prognostiserat. 

3. Föreningen skall aktivt jobba för så låg el-förbrukning som 
möjligt samt bevaka och söka andra stöd om så är möjligt. 

 
Kommunchefen har i en skrivelse, den 26 oktober 2022 redogjort för 
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ärendet och lämnat förslag till beslut. Av skrivelsen framgår att det 
kommunala driftsbidraget som föreningen får inte räcker till den 
nuvarande situationen. Åby/Tjureda behöver därför ett extra 
ekonomiskt stöd för att kunna bedriva verksamhet i sin anläggning. 
Summan på 4 800 000 kronor är den beräknade skillnaden mellan 
prognostiserad kostnad och budgeterad kostnad. 
 
 
Beslutet skickas till 
 
För åtgärd 
Kommunchef 
Ekonomi- och finansansvarig 
 
För kännedom 
Föreningen Åby/Tjureda 
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§ 347 Dnr 2022-00542 
 

Regelverk för investeringsfond 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till regelverk och hantering 

av den fond som kommunfullmäktige tagit beslut om för 
investeringar i energieffektiva lösningar. Investeringsstöd från 
fonden kan sökas av föreningar och föreningsägda bolag i Växjö 
kommun, med tillägget: 
 
-Att ansökan gäller upp till 75 procent av investeringskostnaden. 
 

2. Kommunstyrelsen beslutar om ett tillägg som punkt 2 under 
allmänna kriterier: Stödet kan endast sökas för 
lokaler/anläggningar där det bedrivs föreningsverksamhet, 
exempelvis verksamhetslokaler, omklädningsrum, kansli. Stöd 
kan inte sökas till lokal/anläggning som används för kommersiell 
verksamhet till exempel om en förening hyr ut till näringsidkare 
(restaurang, butik eller annat). 

 
Bakgrund 
Kommunfullmäktige har i § 164/2022 beslutat att inrätta en fond för 
investeringar i energieffektiva lösningar, riktad mot föreningar och 
föreningsägda bolag i Växjö kommun. Fondens storlek ska uppgå till 40 
miljoner kronor. 
 
Kommunfullmäktige gav även kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram 
ett regelverk för dess hantering samt ge kommunstyrelsens presidium 
rätt att fatta beslut om beviljande av de investeringsstöd som ska 
utbetalas ur fonden. 
 
Investeringsstöden måste vara slutligt behandlade och beslutade under 
2022. Kostnaden ska belasta gemensam finansiering 2022 eller vid behov 
eget kapital.  
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 362/2022 föreslagit följande: 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till regelverk och hantering 
av den fond som kommunfullmäktige tagit beslut om för 
investeringar i energieffektiva lösningar. Investeringsstöd från 
fonden kan sökas av föreningar och föreningsägda bolag i Växjö 
kommun, med tillägget: 
 



 Sammanträdesprotokoll 
Kommunstyrelsen 
2022-11-08 

 

   

 

Ordförandes signatur Justerares signatur Utdragsbestyrkande  

   46 (76) 

 

-Att ansökan gäller upp till 75 procent av investeringskostnaden. 
 

2. Kommunstyrelsen beslutar om ett tillägg som punkt 2 under 
allmänna kriterier: Stödet kan endast sökas för 
lokaler/anläggningar där det bedrivs föreningsverksamhet, 
exempelvis verksamhetslokaler, omklädningsrum, kansli. Stöd 
kan inte sökas till lokal/anläggning som används för kommersiell 
verksamhet till exempel om en förening hyr ut till näringsidkare 
(restaurang, butik eller annat). 

 
Kommunchefens skrivelse, den 8 november 2022 där följande kriterier 
och regelverk framgår: 
 
Allmänna kriterier  
1. Stödet omfattar långsiktiga investeringar som ger energiförbättringar 
som leder till minskade kostnader, exempelvis installation av 
ledbelysning, solceller värmepumpar, tilläggsisolering, byten av fönster 
etcetera. 
2. Föreningen eller det föreningsägda bolaget ska inkomma med en 
digital ansökan utifrån ansökningsmallen i Växjö kommuns 
bidragssystem https://vaxjo.rbok.se senast den 30 november 2022.  
3. Föreningen ska uppfylla Växjö kommuns regler för bidrags/stöd- 
berättigad förening Riktlinjer för bidrag.pdf (vaxjo.se). 
 
Regelverk  

• Stöd kan beviljas med upp till 75 procent av 
investeringskostnaden. 

• Minst 25 procent ska vara egenfinansiering. 
• Föreningen ska redovisa om investeringsstöd för 

energiförbättrande åtgärder sökts/beviljats från annan 
organisation eller myndighet. 

• Om stöd erhålls för mer än 25 procent från annan myndighet 
eller organisation för samma investering kan föreningen/bolaget 
bli återbetalningsskyldig på hela eller delar av det kommunala 
stödet om det totala stödet överstiger investeringskostnaden. 

• Möjlighet för egenfinansiering kan beviljas genom kommunalt lån 
om maximalt 25 procent, att beslutas av KS presidium i samband 
med beslut om investeringsstöd. Beviljade lån skall återbetalas 
med en rak amorteringsplan på maximalt 10 år. Ränta utgår enligt 
normala principer för utlåning till föreningar och föreningsägda 
fastighetsbolag. Räntan på beviljade lån skall motsvara 

https://vaxjo.rbok.se/
https://vaxjo.se/download/18.35c1c0d417c5b1f4a7d136a2/1633701710447/Riktlinjer%20fo%CC%88r%20bidrag.pdf


 Sammanträdesprotokoll 
Kommunstyrelsen 
2022-11-08 

 

   

 

Ordförandes signatur Justerares signatur Utdragsbestyrkande  

   47 (76) 

 

kommunens upplåningskostnad med ett tillägg motsvarande 
aktuell borgensavgift (för närvarande 0,80%).    

Yrkanden 
Jon Malmqvist (KD): Bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Beslutsordning 
Ordförande Andreas Olsson (C) frågar om yrkandet kan antas och 
konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets 
förslag. 
 
Beslutet skickas till 
 
För åtgärd 
Kultur - och fritidsförvaltningen  
Kommunledningsförvaltningen  
Omsorgsförvaltningen  
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§ 348 Dnr 2022-00509 
 

Byggnadsföreningen Loke i Jäts ansökan om 
medfinansiering för installation av belysning 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beviljar medfinansiering avseende installation av 
utomhusbelysning vid Jäts Folkets Hus med totalt 12 545 kronor. 
 
Bakgrund 
Byggnadsföreningen Loke i Jät har inkommit med en ansökan om 
medfinansiering för att söka stöd hos Boverket. Investeringen omfattar 
tre lyktstolpar med ledbelysning utanför samlingslokalen. 
Föreningen har successivt rustat upp såväl bygdegården som den 
omkringliggande miljön. Projektet är ett led i färdigställandet av 
området. Syftet är vidare att undvika olyckor och öka tryggheten på 
platsen.   
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i 358/2022 föreslagit att kommunstyrelsen beviljar 
medfinansiering avseende installation av utomhusbelysning vid Jäts 
Folkets Hus med totalt 12 545 kronor. 
 
Kommunchefens skrivelse, den 17 oktober 2022 där det framgår att 
investeringen mot bakgrund av det redovisade syftet bedöms motiverad 
i relation till Växjö kommuns mål och prioriteringar. Boverket fattar 
beslut i ärendet i maj 2023. Medfinansiering betalas ut när projektet är 
igångsatt. 
 
-Ansökan med bilagor. 
 
 
Beslutet skickas till 
 
För åtgärd 
Kommunchfen 
Ekonomi- och finanschef 
 
För kännedom 
Byggnadsföreningen Loke 
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§ 349 Dnr 2022-00511 
 

Träffpunkt Kalvsviks ansökan om investeringsbidrag 
till renovering av samlingslokal 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att medfinansiera Kalvsviks ekonomiska 
förenings investeringsprojekt avseende renovering av samlingslokal med 
totalt 85 020 kronor. 
 
Bakgrund 
Kalvsvik Ekonomisk förening har inkommit med ansökan om 
medfinansiering av investeringsprojekt för renovering av en mindre 
samlingslokal i anslutning till Kalvsviks lanthandel. 
 
Lokalen har inte varit i bruk under året på grund av en fuktskada. 
Föreningen avser nu att åtgärda skadan. Lokalen har tidigare använts 
flitigt till mindre sammankomster. Under sommartid har lokalen använts 
till ett sommarcafé, drivna av traktens ungdomar. Renoveringen 
möjliggör att verksamheten kan återupptas. 
 
Den totala kostnaden för renoveringen uppgår till 283 400 kronor varav 
kommunal medfinansiering utgör 85 020 kronor. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 359/2022 föreslagit att kommunstyrelsen 
beslutar att medfinansiera Kalvsviks ekonomiska förenings 
investeringsprojekt avseende renovering av samlingslokal med totalt 85 
020 kronor. 
 
Kommunchefens skrivelse, den 18 oktober 2022 där det framgår 
att Kalvsvik har ett aktivt föreningsliv och att lokalen bedöms som ett 
viktigt komplement till Bygdegården. Boverket fattar beslut i ärendet i 
maj 2023. Medfinansiering betalas ut när projektet är igångsatt. 
 
-Ansökan med bilagor. 
 
 
Beslutet skickas till 
 
För åtgärd 
Kommunchefen 
Ekonomi- och finanschef 
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För kännedom 
Träffpunkt Kalvsvik 
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§ 350 Dnr 2022-00464 
 

Bergslunds bygdegårdsförenings ansökan om 
medfinansiering för installation av 
solcellsanläggning 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beviljar medfinansiering till Bergslunds 
bygdegårdsförenings investering i solcellsanläggning, med totalt 199 457 
kronor.  
 
Bakgrund 
Bergslunds Bygdegårdsförening har inkommit med en ansökan till 
Boverket om en investering i en solelsanläggning. Föreningen begär 
medfinansiering från Växjö kommun. 
 
Bergslunds Bygdegård är en av landets äldsta bygdegårdar och är en 
välanvänd byggnad av många olika invånare, dygnet runt. Dagtid nyttjas 
merparten av lokalen av Föräldrarkooperativet Bergslund som idag har 
totalt 29 barn i förskolan. Under eftermiddagarna och kvällarna används 
lokalerna av det lokala föreningslivet. Byggnaden används regelbundet 
för styrelsemöten och öppna evenemang såsom teater, musik, dans, 
föreläsningar och kurser. Byggnadens vind används varje vecka av 
Skytteföreningen för luftgevärsskytte för barn och unga. Andra 
veckoaktiviteter är musikcirkel och gymnastik som är öppen för alla 
åldrar. I källaren finns ett gym som är under uppbyggnad och tillgänglig 
dygnet runt för andelsägare i Bygdegårdsföreningen och brukas av både 
ungdomar och äldre. Under helgerna hyrs lokalen ofta ut privat för fest 
eller offentliga arrangemang. Den höga användningen av byggnaden är 
positiv men ställer samtidigt höga standardmässiga krav, såsom att 
lokalen är uppvärmd dygnet runt. Arbetet med energieffektivisering har 
pågått en längre tid med exempelvis isolering av byggnadens vindar. 
Idag finns ett elberoende, vars sårbarhet blivit tydligt det senaste året, 
då värmen kommer främst från jordvärme och vid väldigt kalla 
temperaturer också från oljepanna. Nästa steg för att säkra en resilient, 
tillgänglig och öppen samlingslokal på lång sikt är att själva producera 
energi genom solcellsanläggning. Taket som är energimässigt bäst 
lämpad för solcellsanläggningen är ett äldre tak där ett takbyte behövs 
innan solpanelerna kan monteras. 
 
Den totala kostnaden för investeringen beräknas till 675 417 kr. Den 
kommunala medfinansieringen på 30%, som ansökan avser, blir 199 457 
kr.   
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Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 360/2022 föreslagit att kommunstyrelsen 
beviljar medfinansiering till Bergslunds bygdegårdsförenings investering 
i solcellsanläggning, med totalt 199 457 kronor. 
 
Kommunchefens skrivelse, den 5 oktober 2022 där det framgår att 
investering i solcellsanläggning kommer bidra till minskade 
driftkostnader och minskad miljöbelastning. 
 
Mot bakgrund av den pågående energikrisen i Europa, med hård 
belastning hos företag som installerar solcellsanläggning samt stigande 
priser/inflation, är det svårt att få fram offerter. Boverket fattar beslut i 
ärendet i maj 2023. Medfinansiering betalas ut när projektet är 
igångsatt. 
 
-Ansökan med bilagor. 
 
 

Beslutet skickas till 
 
För åtgärd 
Kommunchefen 
Ekonomi- och finanschef 
 
För kännedom 
Bergslunds bygdegårdsförening 
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§ 351 Dnr 2022-00508 
 

Tjureda bygdegårdsförenings ansökan om 
medfinansiering avseende ombyggnation av Tjureda 
bygdegård 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beviljar medfinansiering av projekt för investeringar i 
Tjureda Bygdegård, Växjö kommun. Medfinansiering medges med 
motsvarande 30% av beräknat belopp 2 225 469 kronor, dvs totalt 667 
641 kronor. 
 
Bakgrund 
Växjö kommun har tagit emot ansökan om medfinansiering för sökt 
projektstöd hos Boverket från Tjureda Bygdegårdsförening, avseende 
investeringar för ombyggnation av kök. I handlingarna finns kalkyler 
m.m. bifogade. Föreningen beviljades medfinansiering för projektet år 
2021, men Boverket valde att avslå ansökan. Föreningen söker därför 
förnyad stöd för medfinansiering.  
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 361/2022 föreslagit att kommunstyrelsen beviljar 
medfinansiering av projekt för investeringar i Tjureda Bygdegård, Växjö 
kommun. Medfinansiering medges med motsvarande 30% av beräknat 
belopp 2 225 469 kronor, dvs totalt 667 641 kronor. 
 
Kommunchefens skrivelse, den 17 oktober 2022 där följande 
sammanfattning framgår: Föreningen äger en samlingslokal som 
används frekvent och har en bra geografisk placering, med närhet till 
omgivande samhällen och centralorten. En modernisering av lokalens 
kök bedöms som en god investering för att ytterligare kunna öka 
uthyrningen och därmed intäkterna. Boverket fattar beslut i ärendet i 
maj 2023. Medfinansieringen betalas ut när projektet är igångsatt. 
 
-Ansökan med bilagor. 
 

Beslutet skickas till 
 

För åtgärd 
Kommunchef 
Ekonomi- och finanschef 
 

För kännedom 
Tjureda bygdegårdsförening   
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§ 352 Dnr 2022-00365 
 

Anmälan av yttrande över 
Infrastrukturdepartementets remiss av Trafikverkets 
redovisning av regeringsuppdrag - Ökad nationell 
tillgång till kollektivtrafikens biljetter.  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar anmälan i protokollet. 
 
Bakgrund 
Växjö kommun är remissinstans i ärendet infrastrukturdepartementets 
remiss av Trafikverkets redovisning av regeringsuppdrag – Ökad 
nationell tillgång till kollektivtrafikens biljetter. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbetsutskott tillstyrker i § 325/2022 förslaget i 
enlighet med tekniska nämndens yttrande: 
 
Växjö kommun har ingen avvikande uppfattning i ärendet utan ser 
positivt på åtgärder och förslag som leder till ökad nationell tillgång till 
kollektivtrafikens biljetter. Vi ser positivt på förslaget och anser att 
uppdraget väl utförts 
 
Tekniska nämndens yttrande i delegeringsbeslut daterat 2022-08-30 
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§ 353 Dnr 2022-00376 
 

Anmälan av yttrande över Miljödepartementets 
remiss av Naturvårdsverkets rapport Redovisning av 
regeringsuppdrag att se över systemet för avgifter 
för sådan prövning och tillsyn som sker enligt 
miljöbalken 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar anmälan i protokollet. 
 
Bakgrund 
Växjö kommun är remissinstans i ärendet miljödepartementets remiss 
av Naturvårdsverkets rapport Redovisning av regeringsuppdrag att se 
över systemet för avgifter för sådan prövning och tillsyn som sker enligt 
miljöbalken.  
 
Beslutsunderlag  
Kommunstyrelsens arbetsutskott har i § 326/2022 beslutat att Växjö 
kommun lämnar yttrande i ärendet enligt miljö- och 
hälsoskyddsnämndens yttrande.   
 
-Miljö- och hälsoskyddsnämndens yttrande daterat 2022-09-12  
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§ 354 Dnr 2022-00421 
 

Val av begravningsombud 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att utse Therese Jaramillo till 
begravningsombud för Växjö kommun.    
 
Bakgrund 
Länsstyrelsen ska, i enlighet med 51 § begravningsförordningen 
(1990:1147), utse begravningsombud för en tid av fyra kalenderår, räknat 
från och med första 1 januari året efter det år då det hållits val till 
kommunfullmäktige. Verksamhetsområdet för ett begravningsombud 
omfattar församlingarna inom en kommun. 
 
Växjö kommun har getts tillfälle att till Länsstyrelsen föreslå en för 
uppdraget lämplig och kvalificerad person som kan förordnas som 
begravningsombud. Vid denna bedömning ska särskild hänsyn tas till 
kunskaper inom ekonomi samt till kunskap om och förståelse för olika 
religioner, livsåskådningar och begravningsseder. 
 
Länsstyrelsen betonar att uppdraget inte är politiskt, och ser gärna att 
kommunen föreslår personer som inte innehar uppdrag i Svenska 
kyrkan. Däremot är medlemskap inget hinder.  
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 347/2022 föreslagit att kommunstyrelsen 
beslutar att utse Therese Jaramillo till begravningsombud för Växjö 
kommun.  
 
-Ordförandes förslag till beslut i skrivelse daterad 2022-10-12 
 
- Ifylld intresseanmälan att förordnas till begravningsombud för tiden 1 
januari 2023–31 december 2026 
 
 
Beslutet skickas till 
Länsstyrelsen 
 
För kännedom 
Therese Jaramillo 
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§ 355 Dnr 2022-00281 
 

Motion om arbetsskor till personalen inom vård och 
omsorg - Malin Lauber (S) och Tomas Thornell (S) 

Kommunstyrelsens förslag 
1. Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen med 

motiveringen att det bedöms medföra ökad administration, ökat 
behov av förvaring, en ökad kostnad samt översyn av 
resursfördelningen. 

 
2. Kommunfullmäktige noterar att omsorgsnämnden beslutat att 

använda del av överskottet 2022 till att lämna ett bidrag (1000 kr) 
till tillsvidareanställd vård och omsorgspersonal för inköp av 
arbetsskor vid ett tillfälle under 2022. Medarbetarna kommer att 
förmånsbeskattas på denna förmån. 

 
Bakgrund 
Tomas Thornell (S) och Malin Lauber (S) har lämnat in en motion till 
kommunfullmäktige som föreslår att vård- och omsorgspersonalens fria 
arbetskläder ska utökas till att omfatta även fria arbetsskor. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 327/2022 föreslagit följande: 

1. Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen med 
motiveringen att det bedöms medföra ökad administration, ökat 
behov av förvaring, en ökad kostnad samt översyn av 
resursfördelningen. 

2. Kommunfullmäktige noterar att omsorgsnämnden beslutat att 
använda del av överskottet 2022 till att lämna ett bidrag (1000 kr) 
till tillsvidareanställd vård och omsorgspersonal för inköp av 
arbetsskor vid ett tillfälle under 2022. Medarbetarna kommer att 
förmånsbeskattas på denna förmån. 

 
-Ordförandes förslag till beslut i skrivelse daterad 2022-10-11. 
-Omsorgsnämndens yttrande § 57/2022. 
-Omsorgsnämndens ordförandes förslag till beslut daterad 2022-09-02. 
 
Yrkanden 
Julia Berg (S) med instämmande av Maria Garmer (V), Cheryl Jones Fur 
(MP) och Conny Lindahl (SD): Kommunfullmäktige besvarar motionen 
med att omsorgsnämnden beslutat att använda del av överskottet 2022 
till att lämna ett bidrag (1 000 kr) till tillsvidareanställd vård- och 
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omsorgspersonal för inköp av arbetsskor vid ett tillfälle under 2022. 
Vidare uppdras åt nämnder och bolag att analysera var behov av 
arbetskläder finns. 
 
Pernilla Tornéus (M): Bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Beslutsordning 
Ordförande Andreas Olsson (C) ställer yrkandena mot varandra och 
konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets 
förslag. 
 
Omröstning begärs. 
 
Kommunstyrelsen godkänner följande omröstningsordning: 
Ja för att rösta på arbetsutskottets förslag 
Nej för att rösta på Julia Bergs yrkande. 
 
Omröstningsresultat 
Kommunstyrelsen beslutar enligt Julia Bergs yrkande med 8 röster mot 7 
röster för arbetsutskottets förslag. 
 
Omröstningstabell 
Ledamöter       Tjänstgörande 

ersättare 
Ja Nej Avstår 

Malin Lauber, S   Nej  
Anton Olsson, M  Ja   
Pernilla Tornéus (M)  Ja   
Ulf Hedin, M  Ja   
Jon Malmqvist, KD  Ja   
Gunnar Nordmark, L  Ja   
Magnus P Wåhlin, MP Cheryl Jones Fur (MP)  Nej  
Julia Berg, S   Nej  
Martin Edberg, S   Nej  
Rose-Marie 
Holmqvist, S 

  Nej  

Tomas Thornell, S   Nej  
Maria Garmer, V   Nej  
Conny Lindahl, SD   Nej  
Anna Tenje (M) Sofia Stynsberg (M) Ja   
Andreas Olsson, C, 
ordförande 

 Ja   

Totalt  7 8  
 



 Sammanträdesprotokoll 
Kommunstyrelsen 
2022-11-08 

 

   

 

Ordförandes signatur Justerares signatur Utdragsbestyrkande  

   59 (76) 

 

§ 356 Dnr 2022-00312 
 

Motion om klimatsmart och hälsofrämjande 
vegetarisk mat som norm - Cheryl Jones Fur (MP), 
Magnus P Wåhlin (MP) och Gunnel Jansson (MP) 

Kommunstyrelsens förslag 
Kommunfullmäktige beslutar om att avslå motionen med hänvisning till 
kommunens mat- och måltidsplan som är vägledande för beställning av 
fika och mat. 
 
Bakgrund 
Miljöpartiet har i en motion föreslagit att vi behöver äta annorlunda för 
att nå klimatmålen och att den mest klimatsmarta maten innehåller 
färre animalieprodukter. Vidare anförs att en mer klimatsmart mat även 
är bättre för hälsan och att det finns starka samband mellan 
köttkonsumtion och hjärt- och kärlsjukdomar. 
Motionärerna skriver vidare att när Växjö kommun anordnar 
utbildningar eller middagar bör de som inte vill ha vegetarisk kost få 
lämna önskemål om annan kost. 
 
Beslutsunderlag 
Organisations- och personalutskottet har i § 53/2022 föreslagit att 
kommunfullmäktige beslutar om att avslå motionen med hänvisning till 
kommunens mat- och måltidsplan som är vägledande för beställning av 
fika och mat. 
 
I ordförandes förslag till beslut den 17 oktober 2022 framgår att i 
kommunens mat- och måltidsplan står att planen även är vägledande för 
måltider i samband med extern och intern representation. Under 
utvecklingsområdet Hållbar mat i mat- och måltidsplanen står bland 
annat: "Matvanor och matkonsumtion har en stor betydelse i arbetet för 
en mer hållbar utveckling. Utifrån rådighet kan vi se till att vårt arbete 
på mat- och måltidsområdet har låg påverkan på miljö och klimat." Som 
ett insatsområde pekas särskilt på att "välja bra miljö- och 
klimatalternativ vid representation". 
 
-Kommunchefens skrivelse den 19 september 2022 
-Mat- och måltidsplan, KS 2018–00319 
 
Yrkanden 
Cheryl Jones Fur (MP) med instämmande av Maria Garmer (V): 
Kommunfullmäktige bifaller motionen. 
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Anderas Olsson (C) med instämmande av Conny Lindahl (SD) och Ulf 
Hedin (M): Bifall till organisations- och personalutskottets förslag. 
 
Beslutsordning 
Ordförande Andreas Olsson (C) ställer yrkandena mot varandra och 
konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt organisations- och 
personalutskottets förslag. 
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§ 357 Dnr 2022-00513 
 

Byte av tryggande - försäkring av förmånsbestämda 
pensioner 

Kommunstyrelsens förslag 
Kommunfullmäktige beslutar att byta tryggande av förmånsbestämda 
pensioner genom försäkringslösning till en kostnad om cirka 91 miljoner 
kronor att belasta kommunens resultat 2022. 

 
I likhet med övriga pensionskostnader, belastar ovanstående åtgärd 
gemensam finansiering. Beslutet innebär en utökad kostnadsram för 
genomförandet om cirka 46 miljoner kronor, resterande 45 miljoner 
kronor finns avsatt i Budget 2022. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att uppdra till kommunchefen att förbereda 
byte av tryggande av förmånsbestämda pensioner genom 
försäkringslösning till en kostnad om cirka 91 miljoner kronor att belasta 
kommunens resultat 2022. 
 
Bakgrund 
 
Pensionsmålet 
I Budget 2022 fastställes ett nytt mål för den ekonomiska politiken -
Pensionsmålet. "Senast 2040 ska den försäkringsbara delen av 
pensionsskulden vara försäkrad. Vi börjar 2022 med byte av 
tryggandeform för den förmånsbestämda ålderspensionen (FÅP)".   
 
Ökade kostnader 
I Budget 2022 har 45 mnkr reserverats för att genomföra byte av 
tryggandeform baserat på en kostnadsuppskattning från april 2021. 
Enligt aktuella premieindikationer oktober 2022 uppgår kostnaden till 
cirka 91 mnkr vilket innebär en tillkommande kostnad om cirka 46 mnkr.  
 
Kostnadsökningen för byte av tryggande av förmånsbestämda pensioner 
följer den allmänna kostnadsökningen för pensioner som mellan åren 
2022 och 2023 totalt uppgår till cirka 230 mnkr varav cirka 50 mnkr 
beror på det nya pensionsavtalet som träder i kraft 2023. Det som 
därutöver driver upp pensionskostnaderna är den kraftigt stigande och 
höga inflationen som påverkar via både inkomst- och prisbasbelopp 
samt ränta.  
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Kostnaden för byte av tryggande påverkas även av förändringar i 
pensionsunderlaget (definitiva löner, antal anställda med lönedelar 
överstigande 7,5 inkomstbasbelopp samt anställningstid). Den 
uppskattade kostnaden om 45 mnkr i Budget 2022 byggde på 
pensionsprognos våren 2021 och det har skett stora förändringar sedan 
dess som påverkar både pensionsskuld och pensionskostnader.  
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 332/2022 föreslagit följande: 
1.Kommunfullmäktige beslutar att byta tryggande av förmånsbestämda 
pensioner genom försäkringslösning till en kostnad om cirka 91 miljoner 
kronor att belasta kommunens resultat 2022. 
 
I likhet med övriga pensionskostnader, belastar ovanstående åtgärd 
gemensam finansiering.   
Beslutet innebär en utökad kostnadsram för genomförandet om cirka 46 
miljoner kronor, resterande 45 miljoner kronor finns avsatt i Budget 
2022. 
 
2. Kommunstyrelsen beslutar att uppdra till kommunchefen att 
förbereda byte av tryggande av förmånsbestämda pensioner genom 
försäkringslösning till en kostnad om cirka 91 miljoner kronor att belasta 
kommunens resultat 2022. 
 
Kommunchefens skrivelse daterad 2022-10-19 där följande 
sammanfattning framgår: Aktuellt byte av tryggande till försäkring 
omfattar samtliga intjänade pensionsförmåner för förmånsbestämda 
pensioner som inte är under utbetalning (vi köper ikapp och amorterar 
på skuld uppbyggd sedan 1998). Bytet innebär vidare att all framtida 
intjäning för berörda individer övergår till försäkring som betalas 
löpande mot premiefaktura från 2023, vi bygger ingen ny skuld. 
 
Till skillnad från tidigare försäkringslösningar (inlösen av intjänad 
pensionsrätt) som genomfördes 2020 och 2021 kan byte av tryggande av 
förmånsbestämd pension inte genomföras stegvis.  Därav förslag till 
beslut ovan om utökad kostnadsram för att möjliggöra byte av 
tryggandet enligt uppdrag i Budget 2022.  
 
Byte av tryggande innebär en resultateffekt om cirka 91 mnkr 2022. 
Beloppet som kommunen betalar in till försäkringsbolaget i premier för 
intjänad pensionsförmån sedan 1998 uppgår till cirka 245 mnkr exklusive 
särskild löneskatt om 24,26%.  
Likviditetseffekten uppgår till ca 300 mnkr inklusive löneskatt, och 
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sammanlagt minskar kommunens pensionsskuld med cirka 12% per 
2022-12-31 (exklusive löneskatt och upplupna kostnader). 
 
Kortsiktigt innebär byte av tryggande inte några större effekter på Växjö 
kommuns pensionskostnader 2023, vi räknar med en lägre kostnad om 
cirka 2 mnkr. På längre sikt kan vi dock räkna med avkastning på 
försäkringen där överskott tillfaller Växjö kommun som kan användas till 
att finansiera framtida indexering och premier. 
 
 
Beslutet skickas till 
 
För åtgärd 
Kommunchef 
Ekonomi- och finanschef 
 
För kännedom 
HR-chef 
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§ 358 Dnr 2022-00505 
 

Extra aktieägartillskott till Vöfab för omställning till 
LED-belysning i kommunens verksamhetslokaler 

Kommunstyrelsens förslag 
1. Kommunfullmäktige beslutar om ett extra aktieägartillskott till 

Vöfab om 15 miljoner kronor för arbete med energieffektivisering, 
avseende omställning till LED-belysning i kommunens 
verksamhetslokaler. 
 

2. Aktieägartillskottet ges under förutsättning att Vöfabs styrelse 
beslutar om att ta emot detsamma. 
 

3. Kostnaden ska belasta gemensam finansiering år 2022. 
 
Bakgrund 
Kommunchefen redogör i en skrivelse, den 14 oktober 2022 för 
bakgrunden till ärendet. Av skrivelsen framgår att 
energieffektiviseringar är en viktig del för att stärka kommunens 
robusthet, särskilt i dessa tider. Kommunchefen konstaterar att Växjö 
kommun har kommit långt med utbytet av utomhusarmaturer och 
behöver nu bredda det uppdraget och låta Vöfab öka takten för 
energieffektiviseringar. Detta kan göras genom att byta ut LED-
armaturer i befintligt fastighetsbestånd. 
 
För att säkerställa att bolaget genomför detta i snabb takt satsas därför, 
efter förslag initierat av kommunstyrelsens ordförande, 15 miljoner 
kronor för att nå i mål. Detta görs i form av ett extra aktieägartillskott 
till Vöfab. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 336/2022 föreslagit följande: 

1. Kommunfullmäktige beslutar om ett extra aktieägartillskott till 
Vöfab om 15 miljoner kronor för arbete med energieffektivisering, 
avseende omställning till LED-belysning i kommunens 
verksamhetslokaler. 

2. Aktieägartillskottet ges under förutsättning att Vöfabs styrelse 
beslutar om att ta emot detsamma. 

3. Kostnaden ska belasta gemensam finansiering år 2022. 
 
-Kommunchefens skrivelse daterad 2022-10-14 
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§ 359 Dnr 2022-00501 
 

Maxtaxa för bygg- och rivningsavfall 2023 

Kommunstyrelsens förslag 
Kommunfullmäktige antar maxtaxa för bygg- och rivningsavfall 2023 
enligt till ärendet bilagt förslag från SSAM. 
 
Bakgrund 
Södra Småland Avfall och Miljö (SSAM) har till respektive delägare 
lämnat förslag till maxtaxa för bygg- och rivningsavfall för 2023. 

Begreppet ”hushållsavfall” har ersatts i lagstiftningen av det EU-rättsliga 
begreppet ”kommunalt avfall”. I samband med det beslutet hamnar 
byggoch rivningsavfall från icke yrkesmässig verksamhet under 
kommunalt ansvar från och med 1 januari 2023. Detta innebär att 
kommunens renhållningsfunktion ska erbjuda fastighetsnära insamling 
av bygg- och rivningsavfall, samt ta emot bygg- och rivningsavfall på 
ÅVC.  
 
SSAM kommer att möjliggöra för privata avfallsaktörer att bli 
auktoriserade för att samla in bygg- och rivningsavfall som uppstått från 
icke yrkesmässig verksamhet. Auktoriserade företag kommer bestämma 
prissättning och konkurrera sinsemellan så länge de uppfyller SSAM:s 
krav på tjänsten, t ex att erbjuda insamling i alla fem kommuner, 
drivmedel och miljökrav på fordon, lämna statistik mm, samt att inte 
överstiga maxtaxa. SSAM kommer inte utföra insamlingen i egen regi i 
någon kommun. 
 
Under november månad 2022 kommer SSAM annonsera om möjligheten 
att bli auktoriserad. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 338/2022 föreslagit att kommunfullmäktige 
antar maxtaxa för bygg- och rivningsavfall 2023 enligt till ärendet bilagt 
förslag från SSAM. 
  
-Ordförandes förslag till b eslut i skrivelse den 20 oktober 2022. 
-Beslut SSAM i § 49/2022. 
-Tjänsteskrivelse från VD i SSAM om maxtaxa för bygg- och  
  rivningsavfall 2023, daterad 2022-09-05. 
-Bilaga 1 till maxtaxa för bygg- och rivningsavfall. 
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§ 360 Dnr 2021-00573 
 

Revidering av Tillämpningsanvisningar angående 
vård- och omsorgsavgifter i Växjö kommun för 2022 

Kommunstyrelsens förslag 
1. Kommunfullmäktige beslutar om revidering av punkt 6, 

Transport av avliden, kapitel 3 i ”Tillämpningsanvisningar för 
vård- och omsorgsavgifter i Växjö kommun”. 
 

2. Den nya avgiften börjar retroaktivt gälla från och med 1 
november 2022.   

 
Bakgrund 
Kommunfullmäktige beslutade 23 november 2022 om 
tillämpningsanvisningar för vård- och omsorgsavgifter från och med 
2022-01-01. 
 
Växjö kommun har från och med 8 februari 2022 ett nytt upphandlat 
avtal av transport av avliden från särskilt boende/tillfällig placering till 
bårhus. Enligt tillämpningsanvisningarna från 2022-01-01 grundar sig 
avgiften på avtalat pris för transporten plus tillägg för 
administrationskostnad. Det nya avtalet ger kommunen en förändrad 
självkostnad och beloppet justeras från 695 kronor + moms till 666 
kronor + moms.  
  
Beslutsunderlag  
Arbetsutskottet har i § 339/2022 föreslagit följande: 

1. Kommunfullmäktige beslutar om revidering av punkt 6, 
Transport av avliden, kapitel 3 i ”Tillämpningsanvisningar för 
vård- och omsorgsavgifter i Växjö kommun”. 
 

2. Den nya avgiften börjar retroaktivt gälla från och med 1 
november 2022.   

 
-Ordförandes förslag till beslut i skrivelse daterad 2022-10-26. 
-Beslut omsorgsnämnden § 41/2022. 
-Beslut för arbete och välfärd § 122/2022. 
-Bilaga 1, revidering kapitel 3 punkt 6, från 2022-11-01. 
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§ 361 Dnr 2022-00528 
 

Riktlinjer för resultatutjämningsreserv (RUR) 

Kommunstyrelsens förslag 
Kommunfullmäktige beslutar om att anta riktlinjer för 
resultatutjämningsreserv (RUR). 
 
Bakgrund 
Enligt kommunlagen (2017:725 kap 11) ska kommuner ha en god 
ekonomisk hushållning i sin verksamhet. Fullmäktige ska besluta om 
riktlinjer för god ekonomisk hushållning för kommunen och om 
kommunen har en resultatutjämningsreserv ska riktlinjerna omfatta 
hantering av denna. Föreliggande riktlinjer föreslås reglera hantering av 
resultatutjämningsreserv inom Växjö kommun.  
 
Kommunallagen reglerar hur stor den maximala avsättningen till RUR får 
vara utifrån årets resultat efter balanskravsjusteringar. Växjö kommun 
följer lagstiftningens nivåer.  
 
Beslut om disponering av medel från RUR kan göras i samband med 
budget eller i samband med årsredovisningen. Sammanfattningsvis ska 
två kriterier vara uppfyllda, ett negativt balanskravsresultat och tecken 
på lågkonjunktur. Riktlinjen anger riktvärde när detta inträffar. 75 % av 
RUR bör maximalt tas i anspråk första året. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 354/2022 föreslagit att kommunfullmäktige 
beslutar om att anta riktlinjer för resultatutjämningsreserv (RUR). 
 
Kommunchefen redogör i en skrivelse, den 24 oktober 2022 för ärendet 
och överlämnar förslag till riktlinjer för resultatutjämningsreserv (RUR). 
 
-Förslag till riktlinjer för resultatutjämningsreserv (RUR). 
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§ 362 Dnr 2022-00137 
 

Växjö kommuns budget 2023, med plan för 2024-
2025  

Kommunstyrelsens förslag 
1. Kommunfullmäktige antar Socialdemokraternas, Vänsterpartiets 

och Miljöpartiets förslag till Budget för Växjö kommun 2023 med 
plan 2024–2025 
 

2. Beslutet innebär att skattesatsen är oförändrad och uppgår till 
20.19 procent. 

 
Bakgrund 
Enligt 11 kap. § 5 i kommunallagen ska alla kommuner varje år upprätta 
en budget för nästa kalenderår (budgetår). 
 
11 kap. § 6 i kommunallagen föreskriver vidare att i budgeten ska 
skattesatsen och anslagen anges. Av budgeten ska det vidare framgå hur 
verksamheten ska finansieras och hur den ekonomiska ställningen 
beräknas vara vid budgetårets slut. De finansiella mål som är av 
betydelse för en god ekonomisk hushållning ska anges. 
 
Budgeten ska även innehålla en plan för verksamheten under 
budgetåret. I planen ska det anges mål och riktlinjer som är av betydelse 
för en god ekonomisk hushållning. Budgeten ska också innehålla en plan 
för ekonomin för en period av tre år. Budgetåret ska då alltid vara 
periodens första år. Planen ska innehålla 
sådana finansiella mål som anges i första stycket. Budgeten ska enligt 11 
kap. § 10 i kommunallagen fastställas före november månads utgång. 
 
Dessutom ska kommunfullmäktiges presidium, enligt kommunallagen, 
upprätta förslag till budget för kommunens revisorer. 
 
De år då val av fullmäktige har hållits i hela landet ska budgeten 
fastställas av nyvalda fullmäktige. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har i § 355/2022 föreslagit följande: 
Kommunfullmäktige antar Socialdemokraternas, Vänsterpartiets och 
Miljöpartiets förslag till budget 2023 med verksamhetsplan för 2024-
2025. 
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- Moderaternas, Kristdemokraternas och Liberalernas (Allians för Växjö) 
förslag till budget 2023 med verksamhetsplan för 2024–2025. 
 
- Socialdemokraternas, Vänsterpartiets och Miljöpartiets förslag till 
Budget för Växjö kommun 2023 med plan 2024–2025. 
 
Yrkanden 
Malin Lauber (S) med instämmande av Julia Berg (S), Maria Garmer (V) 
och Cheryl Jones Fur (MP): Bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Anton Olsson (M) med instämmande av Jon Malmqvist (KD) och Gunnar 
Nordmark (L): Kommunfullmäktige antar Moderaternas, 
Kristdemokraternas och Liberalernas (Allians för Växjö) förslag till 
budget 2023 med verksamhetsplan för 2024-2025. 
 
Beslutsordning 
Ordförande Andreas Olsson (C) ställer yrkandena mot varandra och 
konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets 
förslag.  
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§ 363 Dnr 2022-00534 
 

Ny utformning av elnätsavgifter 2023  

Kommunstyrelsens förslag 
Kommunfullmäktige fastställer en rörlig elöverföringsavgift från och 
med 1 januari 2023 enligt följande: 

• Från 1 januari 2023 för befintliga effektkunder – med 
timdebitering av under månaden använd elektricitet, genom 
månadsfakturering. 

• Från 1 januari 2023 för säkringskunder 50 A och 35 A vilka då 
samtidigt övergår till att bli effektkunder (effektkunder i enlighet 
med tidigare beslut) – med timdebitering av under månaden 
använd elektricitet, genom månadsfakturering. 

• Från 1 januari 2023 för säkringskunder 25, 20 samt 16 A – med 
månadsdebitering av under månaden använd elektricitet, genom 
månadsdebitering. 

• I slutet av 2023, dock senast sommaren 2024, för säkringskunder 
25, 20 samt 16 A vilka då samtidigt övergår till att bli effektkunder 
– med timdebitering av under månaden använd elektricitet, 
genom månadsfakturering. 

• När den uttalade avsikten att införa avräkning av elanvändning på 
enskild kvart i stället för enskild timme så kommer den här 
beskrivna elnätstariffen att ändras på motsvarande sätt.  
 

Bakgrund 
I södra Sverige är E.ON den dominanta regionnätsägaren och ansvarig 
för att transportera fram behovet av el i Växjö stad med omnejd. 
Överliggande regionnätet, transporteras el fram till regionen i det 
nationella stamnätet genom Svenska Kraftnäts (SvK) försorg. 
 
Svenska Kraftnät har sedan ett par år tillbaka en elöverföringsavgift i 
form av en timavgift som varierar timme för timme beroende på 
marknadspriset på el. Den totala stamnätsavgiften för överförd el träffar 
berörd regionnätsägare, E.ON. 
 
Växjö Energi Elnät AB konstaterar att E.ON under året har justerat sina 
regionnätspriser kraftigt, och med kort varsel vid två tillfällen under 
året. Eftersom Växjö Energi Elnät AB inte fullt kompenserat sig för 
effekterna av de högre elnätspriserna vill bolaget införa en rörlig 
elöverföringsavgift från och med den 1 januari 2023. 
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Fram till nyligen har kunderna haft en på förhand fast överföringsavgift 
som har gällt en längre period och fakturerats kvartalsvis till de allra 
flesta kunderna. 
    
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 363/2022 föreslagit följande: 
Kommunfullmäktige fastställer en rörlig elöverföringsavgift från och 
med 1 januari 2023 enligt följande: 

• Från 1 januari 2023 för befintliga effektkunder – med 
timdebitering av under månaden använd elektricitet, genom 
månadsfakturering. 

• Från 1 januari 2023 för säkringskunder 50 A och 35 A vilka då 
samtidigt övergår till att bli effektkunder (effektkunder i enlighet 
med tidigare beslut) – med timdebitering av under månaden 
använd elektricitet, genom månadsfakturering. 

• Från 1 januari 2023 för säkringskunder 25, 20 samt 16 A – med 
månadsdebitering av under månaden använd elektricitet, genom 
månadsdebitering. 

• I slutet av 2023, dock senast sommaren 2024, för säkringskunder 
25, 20 samt 16 A vilka då samtidigt övergår till att bli effektkunder 
– med timdebitering av under månaden använd elektricitet, 
genom månadsfakturering. 

• När den uttalade avsikten att införa avräkning av elanvändning på 
enskild kvart i stället för enskild timme så kommer den här 
beskrivna elnätstariffen att ändras på motsvarande sätt.  
 

-Växjö Energi Elnät AB:s beslut § 24/2022 
-Växjö Energi Elnät AB:s skrivelse daterad 2022-10-19 
 
Växjö Kommunföretag AB har i § 117/2022 godkänt Växjö Energi Elnät 
AB:s förslag om att införa en rörlig elöverföringsavgift från och med 1 
januari 2023. Beslutet översänds till kommunfullmäktige för beslut. 
 
-Ordförandes förslag till beslut i skrivelse daterad 2022-11-04 
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§ 364 Dnr 2022-00535 
 

Prisjustering av nätavgift för privatabonnemang hos 
Wexnet AB 

Kommunstyrelsens förslag 
Kommunfullmäktige noterar Växjö Energi Elnät AB:s beslut om 
prisjustering av nätavgift för privatabonnemang hos Wexnet AB. 
 
Bakgrund 
Växjö Kommunföretag AB har i § 118/2022 beslutat att notera 
prisjusteringen av nätavgifter för privatabonnemang hos Wexnet AB. 
Beslutet anmäls för kännedom till kommunfullmäktige.  
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 364/2022 föreslagit följande: 
Kommunfullmäktige noterar Växjö Energi Elnät AB:s beslut om 
prisjustering av nätavgift för privatabonnemang hos Wexnet AB. 
 
Växjö Energi Elnät AB har i en skrivelse den 7 oktober 2022 föreslagit att 
ordinarie nätavgift ska justeras med anledning av ökade kostnader för 
material, komponenter, logistik och energi i kombination av stigande 
räntor och som en följd av det rådande omvärldsläget. Den nya 
nätavgiften ska börja gälla från och med 1 januari 2023. 
 
-Ordförandes förslag till beslut i skrivelse daterad 2022-11-04 
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§ 365 Dnr 2022-00510 
 

Redovisning av obesvarade motioner och 
medborgarförslag som har kommit in före den 1 
september 2022 

Kommunstyrelsens förslag 
Kommunfullmäktige godkänner redovisningen av obesvarade motioner 
och medborgarförslag. 
 
Bakgrund 
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning ska en redovisning av 
obesvarade motioner och medborgarförslag presenteras för fullmäktige 
två gånger per år.       
  
Kansliavdelningen bifogar en förteckning över obesvarade motioner och 
medborgarförslag som registrerats före den 1 september 2022.   
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 366/2022 föreslagit att kommunfullmäktige 
godkänner redovisningen av obesvarade motioner och 
medborgarförslag. 
 
-Kommunchefens skrivelse daterad 2022-10-28 
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§ 366 Dnr 2022-00452 
 

Taxa för miljö- och hälsoskyddsnämndens prövning 
och tillsyn enligt lagen om tobak och liknande 
produkter samt lagen om tobaksfria 
nikotinprodukter 

Kommunstyrelsens förslag 
1. Kommunfullmäktige beslutar att fastställa miljö- och 

hälsoskyddsnämndens förslag om taxa för prövning och tillsyn 
enligt lagen (2018:2088) om tobak och liknande produkter samt 
lagen (2022:1257) om tobaksfria nikotinprodukter. 
 

2. Taxan ska gälla från och med den 1 januari 2023.  
 
Bakgrund 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden ansvarar för prövning och tillsyn av 
verksamheter som omfattas av lagen om tobak och liknande produkter. 
Sedan 1 augusti 2022 gäller också lagen om tobaksfria nikotinprodukter, 
för vilken nämnden i ändring av reglemente har begärt delegering av 
kommunfullmäktige vad gäller tillsynsansvar. 
 
Båda lagstiftningarna anger att en kommun får ta ut avgifter för 
prövning och tillsyn. För lag om tobak och liknande produkter finns taxa 
beslutade av kommunfullmäktige den 23 november § 215/2022. Gällande 
taxa för lag om tobaksfria nikotinprodukter saknas. Befintlig taxa 
revideras med tillägg för den nya lagen.   
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 365/2022 föreslagit följande: 

1. Kommunfullmäktige beslutar att fastställa miljö- och 
hälsoskyddsnämndens förslag om taxa för prövning och tillsyn 
enligt lagen (2018:2088) om tobak och liknande produkter samt 
lagen (2022:1257) om tobaksfria nikotinprodukter. 
 

2. Taxan ska gälla från och med den 1 januari 2023.  
 
-Ordförandes förslag till beslut i skrivelse daterad 2022-11-02 
-Miljö- och hälsoskyddsnämndens beslut § 89/2022 
-Miljö- och hälsoskyddsnämndens arbetsutskotts förslag § 43/2022 
-Samhällsbyggnadsförvaltningens skrivelse, daterad 2022-08-18  
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-Förslag till taxa för miljö- och hälsoskyddsnämndens prövning och 
tillsyn enligt lagen om tobak och liknande produkter samt lagen om 
tobaksfria nikotinprodukter, daterad 2022-08-18. 
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§ 367 Dnr 297092 
 

Övrigt 

Malin Lauber (S) informerar om förändringar i den politiska 
organisationen kommande mandatperiod. 
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